
“СЕНСАЦІЇ” ВІД “ГРАВІСУ”

МАЙЖЕ РІК на українському теле
баченні (канал “Гравіс”) виходить пере
дача “Чорнобильські сенсації”. Нещо
давно творча група “Сенсацій” на чолі з 
її  ведучим Артемом Зосименком відві
дала зону відчуження і, природно, заві
тала до своїх колег - журналістів “Віс
ника Чорнобиля”, де й відбулося це ін
терв'ю.

-  Артеме, кому першому спало на думку 
створити таку передачу?

- Якщо відверто - мені. Цій ідеї передува
ло кілька обставин. До "Сенсацій” я зробив 
передачу про Чорнобильську АЕС, друга була 
присвячена десятиріччю катастрофи. А по
тім виникла думка: чи не зробити кілька ба
гатосерійних фільмів про чорнобильську біду?

Але ідея ідеєю, а де взяти кошти? Д о
поміг у вирішенні цього питання керівник 
благодійної організації “Чорнобиль-Відрод- 
ження" Василь Михайлович Гладкий.

-  Чому саме “Сенсації", а не щось інше? 
Не боїтесь, що гонитвою за “смаженими’’ 
фактами ви дратуєте багатьох фахівців і 
учасників ЛНА? Це може призвести до  зни
ження рейтингу передачі.

- Не можу з вами не погодитись - слово 
віддає певною "жовтизною” . В той же час,

якщо погортати словники, слово "сенсація" 
тлумачиться як таке, що було невідоме ши
рокому загалу або до певного часу прихову
валося. Повірте, у мене нема жодного ба
жання шукати чи вигадувати щось таке, що 
не відповідає дійсності. Мені потрібні ре
альні факти, якими б гіркими вони не були.

Чи відштовхне сенсаційність викладу 
певну категорію телеглядачів від програми? 
Можливо. Але передача вже стала знайомою 
і, до того ж, глядачів у ній більше цікавить 
зміст, ніж сама назва. До речі, минулого 
року “Чорнобильські сенсації” на фестивалі 
"Українська перспектива” перемогли у номі
нації як краща циклова передача.

-  На ваш погляд, які випуски особливо 
вам вдалися?

- Я не можу виділити якусь з програм, 
бо в кожній бачу якісь недоліки. Але вва
жаю, що з вересня минулого року, коли я 
став більш незалежним у збиранні матеріа
лів, рівень передачі підвищився. Я відмо

вився від гонитви за “смаженими" факта
ми і подаю їх так, щоб не виникла підозра, 
що ми щось навигадувати від себе.

-  Збір інформації і накопичення певних 
фактів пов“язані з необхідністю спілкуватись 
з великою кількістю людей, як правило з 
тими, хто так чи інакше причетний д о  вирі
шення чорнобильських проблем. Хто з них 
справив на нас найбільше враження?

- Я вдячний долі за знайомство з чудо
вою людиною - працівником відділу соці
ального захисту ДСП “РУЗОД" зони відчу
ження Валентином Михайлюком. Відчуваєть
ся, як у нього болить серце за тих, хто був 
змушений покинути свою батьківщину, за 
тих, хто працював і тепер тут працює. Цього 
разу познайомився з директором Держав
ного спеціалізованого підприємства “Ком
плекс” Володимиром Жилінським. Непере
січна особистість.

-  Ми з' ясували ваше ставлення до сен
сацій. Яку ж  інформацію можна вважати

дійсно сенсаційною, що вперше прозвучала 
у вашій програмі?

- Про махінації під час огородження ко
лючим дротом 30-кілометрової зони відчу
ження, коли за кілька каністр спирту можна 
було домовитись, щоб вона простягнулася 
лівіше чи правіше того чи іншого населено
го пункту. Про вересневі події минулого року, 
пов"язані з виникненням спонтанної ланцю
гової реакції в “саркофазі".

-  Що зацікавило вашу творчу групу в зоні 
відчуження цього разу?

-  Хочемо зібрати матеріал, аби поста
вити останню крапку на "Чорнобилі-2” , бо 
дуже комусь хочеться вигадувати нісенітни
ці, темні історії навколо цього об'єкта, жаха
ючи людей. Продовжуємо тему радіоактив
них відходів, плануємо зробити великий 
сюжет про “саркофаг" та “самоселів” .

-  Як ви гадаєте, скільки часу відпущено 
вашій програмі?

- Допоки буде існувати Чорнобильська
проблема, допоки житимуть люди, які про
йшли через усе це лихо, - тема не втратить 
своєї актуальності. 

-  Вона вам ще не набридла?
- Мені - ні.

Віталій РОМАНОВ.


